
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 

 

Tirsdag den 22. august 2023 kl. 17.15 – 19.15 

Medlemmer Forældrerepræsentanter: 

Inge Rosenbek Fink (formand) 

Martin Dam Bräuner (næstformand) 

Christina Særkjær Andersen 

Ninna Rauhe Hansen 

Kenneth Schalinski 

Lisa Lind Krogh 

Martin Thomsen 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Helle Kirkegaard Noer 

Pia Poulsen Nielsen 

  

Ledelsen:  

Anita Lund Birkkjær 

Rikke Skjoldan Kjær 

 

Elevrådet: 

Er endnu ikke valgt/konstitueret 

 

Suppleanter 
(Deltager kun ved 

længerevarende fravær) 

Steffen List Bille Nielsen 

Debbie Raundal Wiedenbein 

Afbud Martin T og Christina 

Fraværende  

Mødedatoer 22/8, 25/9, 26/10, 20/11, 12/12, 17/1, 29/2, 18/3, 23/4, 23/5, 19/6 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder Inge Rosenbek Fink 

  



Dagsorden: 
 

Referat: 

1. 
17.15 – 17.20 

Sang 
 
/Helle Kirkegaard Noer 

Sang sunget. 

2. 
17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde 
(B) 

Referatet blev godkendt. 

3. 
17.25 – 17.40 

Meddelelser 
 

• Medarbejdere - fritidsdel 

• Medarbejdere - undervisningsdel 

• Skoleledelsen  

• Bestyrelsen 

• Støtteforeningen  

• Elevrådet 
(O) 

Fritidsdelen: 
Kommet godt i gang – 149 børn i SFOen. 
Pædagoger fra SFO deltager i trivselstimer i undervisningstiden og i 
fælles teammøder med lærerne hver uge. 
Særlige tiltag for at fastholde de ældste børn i SFO’en. 
 
Undervisningsdelen: 
Også kommet godt i gang. Nye børn, nye teams, nye lokaler for 
nogle – alle er ved at finde sig godt til rette. 
 
Skoleledelsen: 
Vi er kommet godt i gang. Vi havde en rigtig god første skoledag, 
hvor der blandt andet var stor opbakning fra 0. årgangs forældre. De 
første to skoledage var teamet omkring egne børn, hvilket 
fungerede godt. 
Jakob er kommet godt i gang – også bag klaveret. 
Vores nye PPR-psykolog er på barsel. Barselsvikaren har fået nyt 
arbejde, derfor mangler vi en psykolog pt. 
Rikke har lavet en redegørelse til forvaltningen, som beskriver, 
hvordan vi arbejder med at leve op til reglerne i Folkeskoleloven i 
forhold til klasseloft. STUK (Styrelsen for Undervisning og Kvalitet) 
har kontaktet Ankestyrelsen, der nu har bedt Byrådet om en 
redegørelse. Skalmejeskolen er én af to skoler, der er blevet bedt 
om at lave en redegørelse. 
 
Bestyrelsen: 
Nyt om samrådsmøde kommer senere. 
 
Støtteforeningen: 
Penge fra støtteforeningen skal bruges på nye ting til legepladsen, 
bl.a. en Pannebane. 



Venter på svar fra fonden fra Jem og Fix. 
 
Elevrådet: 
Alle klasser har valgt elevrådsrepræsentant, men har endnu ikke 
været samlet og er endnu ikke konstitueret. 

4. 
17.40 – 17.55 

”Én skole…” 

Status 

/Martin Dam Bräuner, Inge Rosenbek Fink og Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, B) 

Status er: at punktet kommer på børne og familieudvalget 28./29. 
august. 
Vi hører nærmere efter budgetkonferencen, hvor politikkerne 
ønsker at mødes med alle bestyrelserne. 
 
Forældre og personale er spændte på beslutningen. 
 
Efter politikkernes indstilling kommer der høringssvar, hvor alle kan 
give sin mening til kende. 
 
Skolebestyrelsen overvejer at mødes tirsdag den 5.9 kl. 17.15- 
18.45, når vi har fået indstillingen fra politikkerne. Hvis mødet skal 
afholdes, giver Inge besked. 

5. 
17.55 – 18.10 

Evaluering af sidste års skolebestyrelsesarbejde? 

Gruppevis - med fælles opsamling 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(D, B) 

Overvejelse om sidste års skolebestyrelsesarbejdet i punktform: 

• At få en fornemmelse af at man repræsenterer forældrene 
på skolen 

• Vil gerne tage fat i aktuelle emner 

• God bestyrelse – trygt miljø og en velfungerende flok 

• Dejligt, at arbejdet i bestyrelsen resulterer i konkrete ting – 
fx nyt på legepladsen, indførelse af skolemad. 

• Antallet af møder, dagsordener osv. fungerer godt 

• Vil være godt at klæde andre forældre på, hvad 
bestyrelsesarbejdet indebærer 

• Har forsøgt at gøre bestyrelsesarbejdet mere tydelig 

• God ide at dele opgaverne ud blandt alle 
bestyrelsesmedlemmer 

18.10 – 18.20 Pause  



6. 
18.20 – 18.35 

Planlægning af indhold i forbindelse med deltagelse på 
forældremøder 

Forældremøder 2023 – 2024: 

0. klasse: 28. august kl. 17.00 – 19.00: Ninna 
1. klasse: 13. september kl. 17.00 – 19.00 Kenneth og eller Lisa  
2. klasse: 7. september kl. 17.00 – 19-00: Inge og Ninna 
3. klasse: 14. september kl. 17.00 – 19.00: Martin D. 
4. klasse: 12. september kl. 17.00 – 19.00: Christina, Martin T. og Ninna 
5. klasse: 13. september kl. 17.00 – 19.00: Kenneth og/eller Lisa 
6. klasse: 6. september kl. 17.00 – 19.00: Christina eller Inge 
 

Forslag til PP eftersendes inden mødet 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, B) 

Bestyrelsesmedlemmerne er fordelt på de enkelte årgange. 
 
PP til møderne blev diskuteret. 

7. 
18.35 – 18.45 

Planlægning af fælles trivselsrådsmøde 

Forslag til dato: 19/9 kl. 17.00 – 19.00 

Foreløbigt forslag til indhold: 

o Trivselsrådets opgave (kort) 
o Legegrupper (kort) evt. forælder fra 5. 
o Deling af gode idéer 
o Tid i trivselsrådet 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, B) 

Der skal være tid til at trivselsrådene kan planlægge i egne råd. 
 
Præsentation af trivselsrådets opgave: Ninna, Lisa og Rikke 
 
Vi fastholder den 19. september kl. 17.00 – 19.00 

8. 
18.45 – 18.55  

Vigtige datoer 

• Datoer for årets skolebestyrelsesmøder - Se forslag til datoer i 
vedlagte årshjul 

Vi fastholder datoerne fra forslaget. 
 
 
 



(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 
 
 
Kommende punkter der endnu ikke er i årshjulet: 

• Dato for ”Tour de bestyrelse”: 30. oktober 2023 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, B) 

Tour de bestyrelse – anderledes form. Først et oplæg om børns 
skærmbrug og dernæst workshops. Indbydelse følger. 

8. 
18.55 – 19.10 

Høringssvar vedr. kommunalt budget  

• Udarbejdelse af høringssvar/idéer dertil  

Se side 159 - 165: samlet-bilagsbog.pdf (herning.dk) 

• Orientering om samrådsmøde vedr. budget 

Se bilag 

/Martin Dam Bräuner, Inge Rosenbek Fink og Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, B) 

Der er fra samrådet sendt et bekymringsbrev omkring økonomien og 
prioriteringerne på skoleområdet. 
 
Samrådsmødet ligger før budgetkonferencen, så det er svært at lave 
et høringssvar nu. 
 
Høringssvaret kan drøftes videre på det ekstra møde den 5.9.23. 

9. 
19.10 – 19.15 
 

Eventuelt Kort drøftelse af dagsordener til forældremøderne. Næste møde 
evalueres forældremøderne. 
 

https://www.herning.dk/media/uv2fz5is/samlet-bilagsbog.pdf

